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Mátrafüredre látogatott Faragó László polgármester 
 

Többszöri megbeszélés és egyeztetés 
után, kérésemre, 2013. szeptember 16-án, 
hétfőn, megérkezett a polgármester úr 
Mátrafüredre. Látogatásának célja, a Benei 
Krónika áprilisi számában leírt és a fel nem 
sorolt problémák helyszínen való 
megtekintése és megbeszélése azoknak a 
részvételével, akik a falugyűlésen is jelen 
voltak, és az újságban is megfogalmazták 
véleményüket: Varga István, Sramkó 
József, Rostás Gabriella, Szuromi László és 
csatlakozott még a bejáráshoz Sztankó 
István is.  

Mivel a Parádi út 9 szám alatt volt a 
találkozó, a kisvasút végállomásánál 
kezdtük a bejárást. A turisták és a 
helybeliek által is kedvelt kisvasút 
végállomása a jelenlegi felújítások során 
remélhetően szép, virágos környezetet kap, 
ahol a kezdő lépcső magassága megléphető 
lesz majd mindenki számára. Ezután a 
parkban és a játékok nélküli játszótéren, 
illetve a környékét nyilvános WC-nek 
használt parkerdőben folytattuk a szemlét. 
Az egykor szebb napokat is megélt Füredi 
Terasz mögött évek óta építési anyag, 
törmelék elvitelre várna, igaz nagyrészt 
befedte a fú, a gaz. Vajon, mit gondolnak 
rólunk azok a turisták, akik esetleg évente 
ellátogatnak hozzánk? A kiszáradt fák, 
szabadtéri színpad szemrevételezése után az 
Üdülősoron folytattuk utunkat, ahol rögtön, 
a volt mozinál szembetűnt a betört, 
használaton kívüli hirdetőtábla, amire 
egyébként nagy szükség lenne egy 
alkalmasabb helyen (két idős otthon és egy 

hotel is van az utcában, ahová sok látogató 
érkezik: gazdátlanság, gondozatlanság 
benyomását kelti ez a látvány), valamint az 
út, a járda és a vízelvezető árkok 
problémája. Útközben találtunk béleletlen, 
össze-vissza szemeteseket, ahol egyből a 
földre esik a beledobott szemét, amit vajon 
ki fog összeszedni?  

A Parádi út felső részéhez érve látható 
volt, hogy több nyaraló is van, ami előtt 
nem teszik rendbe a tulajdonosok a járdát, 
ami különösen télen okoz gondot, nemcsak 
itt, hanem más utcákban is. A Kalló úton 
évek óta hever egy óriási tuskó, ugyanitt, a 
volt SZOT üdülő előtt méteres gaz, amit 
senki nem gondoz, így rontva az ápolt 
porták látképét is.  

A parkolóban elhelyezett mobil WC is 
szemrevételezésre került, ami legfeljebb egy 
tömegrendezvény esetére megoldás, de nem 
lehet egy kiemelt üdülőhely. nyilvános WC-
je. Érdemes lenne visszalapozni arra az 
időszakra, amikor Gyöngyös város 
önkormányzata eladta a legideálisabb 
helyen lévő nyilvános WC-t. Meg kellene 
fontolni a visszavásárlás gondolatát, 
amennyiben már nincs lehetőség erre, 
keresni kell a központban – és nem a 
parkolóban – közművekkel ellátott 
önkormányzati területet. Szuromi László 
már többször javasolt erre alkalmas helyet, 
amellyel egyetértettek mindazok, akik 
elszenvedői a nyilvános WC- hiányának 
(éttermek, butik sor, magánszemélyek).  
Komoly hiányosság, hogy a 
Pálosvörösmarti út alsó részén nincs járda. 

Nem tudok a környéken még egy ilyen 
forgalmas utat, ahol járda nélkül kell az ott 
élőknek közlekedni. Nem kellene megvárni, 
hogy egy tragédia történjen ahhoz, hogy 
megépüljön a járda. Sérelmezik még az ott 
élők, hogy nemzeti ünnepeinken már nem 
kerülnek zászlók az oszlopokra, bár a 
zászlótartók még ott vannak. 

A polgármester úr látva a helyi gondokat, 
melyeket le is fotózott, kéréseinkkel, 
felvetéseinkkel egyetértett, és elmondta, 
hogy a decemberi költségvetés tervezésénél 
javasolni fogja Mátrafüred pénzügyi 
keretének növelését.  Azok a problémák is 
megfogalmazódtak, melyek nem pénz, 
hanem odafigyelés és szakértelem kérdése 
lenne.  

Köszönjük a polgármester úrnak, hogy 
ellátogatott hozzánk, és reménykedjünk, 
hogy gondjaink orvoslásra találnak, mert ez 
az érdeke a városnak is és az itt élőknek is, 
hiszen Mátrafüred egykori hírneve még 
mindig vonzza a turistákat, de sokan 
csalódtak a jelenlegi állapotok miatt, és úgy 
gondolom, hogy mindent el kell követni a 
vendégek visszahódítására, ami. lendületet 
adhat az üdülőhelynek, jó kedvet a 
kereskedelemben, vendéglátásban 
dolgozóknak. 
(Örömmell tapasztaltuk, hogy a 
polgármester úr látogatása után új játékok 
kerültek a játszótérre, a gyerekek örömére, 
továbbá elkezdődött a kiszáradt fák 
kivágása). 

Varga István 

 
Erdészeti Nyílt Nap 

 
2013. október 4-én került megrendezésre, 

immár második alkalommal Mátrafüreden, 
a Mátrai Erdészeti Nyílt Nap, melyet reggel 
9 órakor Dr. Jung László az Egererdő Zrt. 
vezérigazgatója, Szabó Szilárd az Erdészeti 
Igazgatóság és Bozsik István alpolgármester 
az önkormányzat képviseletében nyitott 
meg.  

Az Egererdő Zrt. húsz éve alakult, így egy 
óriási születésnapi torta is készült, tetején 
marcipán figurával, aki Zölderdei Teodor 
névre hallgat, és az Egererdő hivatalos 
kabalája lett. CD és egy könyv is készült, 
amelyen szintén ez a kabala látható. 
(Gyerekeknek kiírt mesepályázat hatvan 
legsikeresebb meséjéből válogattak tizenöt 
mesét. Egyenlőre csak a pályázaton belüli 
tiszteletpéldányok kerültek kiosztásra, de 
már előkészületben vannak a vásárlói 
példányok is.). 

Az elmúlt évhez hasonlóan bemutatásra 
kerültek az erdészeti gépek, fák szállítása, 
vonszolása, aprítása, láthattunk fához 
kötődő művészi alkotásokat, fafaragást, volt 
festmény kiállítás, zene, kézműveskedés, 
erdei termékek bemutatója (gyümölcsök, 
gyógynövények, díszítőelemek.) A Mátra 
Parkett fatermékeket mutatott be (parketták, 
tüzelők, játékok). 

Az erdő növényeivel, állataival, az 
erdőben való sportolás lehetőségeivel is 
ismerkedhettek a látogatók, de újdonság 
volt a Stihl Timbersports bemutatása, 
amely Kanadából és Űj-Zélandról ered, de 
már Európában is - Németországban, 
Csehországban és Lengyelországban – 
meghonosodott, 2011 óta pedig 
Magyarország is csatlakozott ehhez a 
versenysporthoz. Egyetlen magyar Stihl 
Timbersports csapat van, akik 

világbajnokságon is részt vettek már: 
Juhász István, Riklinger Róbert, Gyapjas 
Norbert  és Strubel József, aki egyéniben 
II. lett az Országos Bajnokságon. Ez az igen 
látványos és ügyességet igénylő sport hat 
versenyszámból áll: 1. kézi fűrésszel egy 
karikát kell vágni fenyőfából; 2. 32 cm 
átmérőjű fekvő nyárfa rönköt két oldalról át 
kell fejszézni; 3. 30 cm átmérőjű álló nyárfa 
rönköt kell két oldalról átfejszézni. Ezután 
két motorfűrészes szám következik. 4. sima, 
széria láncfűrésszel 46 cm-es fenyőből, 
időre, két karikát kell levágni. 5. épített 
láncfűrésszel, ami 62 LE-s húzószán 
motorból van építve, három karikát kell 
vágni, 46 cm-es fából. A 6-dik 
versenyszám: egy 2,7 m magas, 30 cm 
átmérőjű oszlop, melynek tetején egy 27 cm 
átmérőjű nyárfa rönk van elhelyezve. Az 
oszlopon két zsebet kell vágni, az első 

        BeneiBeneiBeneiBenei        KrónikaKrónikaKrónikaKrónika    
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zsebbe egy padló kerül, amin feljut a 
versenyző a felső zsebhez, amibe a második 
padló kerül, és erről lefejszézi a 27 cm-es 
nyárfát. 

A 11-es pavilonban első alkalommal 
mutatták be az erdei kisvasutakat modell 
asztalon.  Juhász Gergő különleges, nagy 
kézügyességet és türelmet igénylő alkotása 
is újdonság számba ment, aki papírból 
készítette el élethűen a mozdonyokat, 
kocsikat, de még a motor és a lehúzható 

ablak is tökéletesen volt megalkotva 
papírból. 

A Mátra Szakképző Iskola pavilonjában 
bemutatták a mezőgazdász, erdész, vadász, 
valamint a virágkötő-berendező szakokat, 
hogy megismertessék, mivel fognak 
foglalkozni, akik ezekre jelentkeznek. Mivel 
a mezőgazdaság országos szinten kiemelt 
terület, ezért igyekeznek népszerűsíteni 
mindazt, ami a vidéken élő emberek 
megélhetését, boldogulását biztosítja. 
Diákjaik ezeket gépek használatával, 

kézműves foglalkozások keretében mutatták 
be a kiállításon, ahol preparátumokkal, 
trófeákkal is színesítve találkozhattak az 
érdeklődők azokkal az állatokkal, melyek 
nevelésével, feldolgozásával fognak 
foglalkozni a jövőben. 

Óvodások, kisdiákok tömegét szállították 
az autóbuszok és a kisvasút nemcsak a 
környékről, hanem az Alföldről is, akiknek 
különösen nagy élmény volt az erdővel és 
kincseivel való ismerkedés. 

Rostás Gabi 
Csonka László emléknap 

 
Második alkalommal került sor az 

emlékünnepre, Csonka László, a Mátra első 
nagy turisztikai beruházójának tiszteletére. 
Nevéhez fűződik a Kékes gyógyszálló 
megálmodása és megvalósítása és az ehhez 
csatlakozó, Mátraházát Kékestetővel 
összekötő műút megépítése, valamint 
közreműködése a mátraházai szanatórium 
megépítésében.  

Az emléknap szeptember 8-án reggel 9 
órakor, a Mátrafüredről Kékestetőre induló 
túrával kezdődött, melyen 30 résztvevő volt. 
A túrát az előző évhez hasonlóan Szőke 
György vezette. A szervező, Rostás Gabi 
meglepetésére is mintegy 120 résztvevővel 
kezdődött a megemlékezés Csonka László 

leszármazottainak jelenlétével, akik 
Madridból, Zürichből és Budapestről 
érkeztek.  

Az ünnepi beszédet Gyöngyös Város 
Önkormányzata részéről Bozsik István 
alpolgármester mondta el, melyet követően 
Veres Péter, az alkalomhoz és a hely 
hangulatához illő versét választottam, amely 
nagyon elnyerte a közönség tetszését. 
Csonka Tamás, Csonka László fia, rövid 
családtörténetet ismertetett, nem mellőzve 
személyes emlékeit sem.  

A család, az önkormányzat és a Mátrai 
Gyógyintézet elhelyezték a megemlékezés 
koszorúit, záróakkordként pedig Budainé 
Terjék Judit elénekelte a Himnuszt, melyhez 

valamennyien csatlakoztunk. A program 
részét képezte, hogy az ünnepség végén 
elzarándokoltunk az egykori Csonka 
villához, mely napjainkra sajnálatos módon 
elromosodott. Kuriózum volt a szervezés 
részéről, hogy a Református üdülő 
meghívására egy varázslatos kerti partival, 
felemelő beszélgetésekkel ért véget késő 
délután a program. 

A rendezvény zavartalan lebonyolítását 
Keszthelyi László polgárőrsége biztosította. 
Sajnálatos, hogy Gyöngyös város médiái 
nem tudósítottak az eseményről, ezzel 
semmibe véve múltunkat. 

Szuromi László 

 
(Különös véletlen: az ünnepséget megelőző 
napon az RTL Klub egy nem mindennapi 
filmet forgatott Csonka Tamással, aki 
elküldte ezt a filmet, és szeretném 
megosztani ezt a történetet az olvasókkal.  

1956 november 25-én – mint aktiv ‘56-os 
műegyetemista – vonattal nyugat  felé indult 
Csonka Tamás. Levél község elött a vonat 
megállt a szabad pályán, és a kalauzok 
végigmentek a vonaton mondván – a 
következö álomáson ott a szovjet kontroll –, 
a menekülni szándékozók hagyják el a 
vonatot, és húzódjanak a közeli erdőbe. 
Sötédedés előtt menjenek be a faluba, ahol 
segitséget kapnak a határátkeléshez. Ezt 
követve, Levélben egy ház ki volt világítva, 
ahol már 10-12-en voltak a szobàban, 
többek között két fiatal asszony egy másfél 
és egy kb négy éves kislánnyal. Kalandos 

útjuk során több órás nehéz menet után 
átjutottak Ausztriàba.  

Szemerkélö esö esett, két napja még 
fagyott volt a barázda, ami 1-2 cm-t 
felolvadt, alig lehetett a szántókon 
keresztülmenni, a két asszony  a két 
gyerekkel alig birta, igy  Csonka Tamás – 
akkor 25 évesen –öt órán át cipelte a 
négyéves kislányt. Sikeresen átérve az 
osztrák határőrök kocsival bevitték a 
kimerült csapatot Nickelsdorfba, ahol egy 
felvevőtáborban regisztrálták az újonan 
érkezőket. Ott mutatkoztak be egymásnak: 
Puskàs Ferencné és Kocsisné volt a két 
hölgy. Akkor tudta meg, kit cipelt át a 
határon: Puskás Anikót.  

Ezután Csonka Tamás Svájcban telepedett 
le, a Puskás család pedig Olaszországban 
egyesült és Spanyolország lett az otthonuk.  
A leghíresebb magyar focista Pancho néven 

vált a Real Madrid felejthetetlen 
labdarúgójává. Az Aranycsapat 1956. 
november elején ment Spanyolországba 
Európa Kupa meccsre és ott érte őket a hír, 
hogy a szovjet csapatok hadüzenet nélkül 
megszállták Magyarországot, így 
menekülésre kényszerültek az itthon maradt 
családtagok is. Puskás Ferencnének már két 
sikertelen próbálkozása volt az ország 
elhagyására, kislányával együtt börtönbe 
vitték Budapestre. Ez a harmadik sikerült. 
Közel 60 év után jött létre a találkozás 
Budapesten Csonka Tamás és Puskás Öcsi - 
a legendás Aranycsapat kapitányának - 
özvegyével.  

Beárnyékolta a találkozót, hogy Anikó 
lányuk 2011 októberében, hosszú betegség 
után meghalt, így vele elmaradt a nagy 
találkozás) 
                                                (R.Gabi)

 
Történelmi emlékeink jelentik a jövőnket is 

 
Ez az egyik üzenete – a sok 
közül – annak a gyönyörűen 
faragott emléktáblának, 
melyet a trianoni 
emlékünnepen avattak fel a 
Vadas Jenő Kollégium 
bejáratánál, amelyek csak 

töredékét jelentik annak a sok fontos népi, 
nemzeti emlékeinknek, amit számon kell 
tartanunk, mert üzeneteik adják számunkra 
a nem kis büszkeségre felhatalmazó, több 
évezredes magyar múltunkat és hitünket az 
eljövendőre.  

A Benei Krónika előző számában 
ismertetett emlékeinket az esztergomi 
oroszlánnal folytatjuk, mely középen, alul 

található. Több iratban ISTER-GAMI-nak is 
nevezik, folyónk, a Duna régebbi 
elnevezése alapján. Ez az oroszlán van 
felfestve az esztergomi királyi vár uralkodói 
trón termében. Sajnos, nagyon rossz 
állapotban van, de még szinte minden 
részlet kivehető a freskón. Nagy kérdés, 
hogy Magyarországon miért festettek 
oroszlánt a királyi trónterem falára? Hiszen 
itt, a Kárpát – medencében, oroszlánok soha 
nem éltek. Talán népünk ezt a jelképet is 
történelmének más élőhelyéről hozta ide? 
De vajon honnan? Nos, ez is érdekes, mert 
ennek az oroszlánnak is megtalálták a szinte 
teljesen pontos mását, mégpedig ezt is egy 
folyamközben kiásott sumér agyagtáblán. 

Ezen a táblán király trónszéknek van 
ábrázolva az esztergominak pontos mását 
képező oroszlán. A trónszéken a földi 
királyság legmagasabb szakrális királya ül. 
Ez az agyagtábla megtalálható a párizsi 
Louvre-ban,. mint babiloni pecséthenger. 
Az esztergomi oroszlán pedig, ki tudja 
miért, a látogató közönség elől, félig 
restaurált állapotban el van zárva. 

Utoljára maradt a középen elhelyezkedő 
gyönyörűség, amit román régészek ástak ki 
a ’60-as években – Erdélyben, Tordos 
közelében található magyar településen - 
Alsó-Tatárlakán. Ez pedig a minden 
bizonnyal ember által, valamikor nyakban 
hordott tatárlakai amulett. Erre az 
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amulettre nagyon régi rovás jelekkel írva 
van. Ez az írás azért is érdekes, mert 
tanulmányainkból úgy tudtuk eddig, hogy a 
földi első írásos emlékek Mezopotámiából 
erednek, hiszen ilyen táblákat kb. i.e. 4200-
ból ástak ki régészek. A nagy megdöbbenés 
akkor érte a tudós világot, amikor a C14-es 
vizsgálatok kiderítették azt, hogy ez a 
tatárlakai amulett – készítése szerint – kb. 

i.e. 5400-ból származik, és azóta mélyen 
hallgat a tudós világ, hiszen el kellene 
mondani azt, hogy a Földön a legrégebbi 
írott üzenet a Kárpát-medencéből való. 
További érdekessége, hogy egy magyar 
tudós a székely-magyar legrégibb rovásjelek 
segítségével meg is fejtette a szöveget, ami 
így hangzik: „Tordos oltalmazója. Minden 

titkok dicső Nagyasszonyának vigyázó két 
szeme óvjon, Nap atyánk orcája előtt.” 
A következő két mondat van még a táblára 
felírva székely-magyar rovásírással, és ezt a 
nagy igazságot ne felejtsük el soha!  
”Az a fa, amely elveszti gyökereit, elhal. Az 
a nép, amely elfelejti történelmét, kihal.” 
 

Búzás József, kollégiumvezető tanár 
 

A mátraházai Református üdülő története (1. rész) 
 

1. A gyógyulás háza: az 1930-as évek 
elején indult „diáksáfársági mozgalom” heti 
két filléres diákadományaiból összegyűlt 
összegből Szabó István ifjúsági lelkész 
(későbbi clevelandi lp.) 1937-ben 
Mátrafüreden vásárolt üdülőépületet az 
ifjúság számára, ez a ház azonban hamar 
kicsinek bizonyult. 

1938 telén Ravasz László püspök 
gyöngyösi egyházlátogatása során a Sport 
(Pagoda) szállóban elköltött hangulatos 
ebéd után egy sétát tesz, melynek során a táj 
szépsége és a lenyűgöző kilátás olyan nagy 
hatással volt rá, hogy az új üdülő építésének 
ötletét pártfogásába veszi. 

Telekvásárlás: Dr. Puky Árpád Gyöngyös 
város akkori református vallású 
polgármestere és Deseö Dénes Gyöngyös 
város műszaki tanácsosa, református 
főgondnok javaslatára és támogatásával a 
református egyház megkaphatta az építésre 
alkalmas telket és hozzá a vízjogot is. Az 
Egyetemes Konvent kölcsönnel segítette az 
új diáküdülő építését. 1939 nyarán 
elkészültek a kétszintes diáküdülő tervei, 
1939. augusztus 29-én a Konvent határozata 
jóvá hagyta az üdülő megépítését. A két nap 
múlva kitörő II. világháború sem tudta az 

építők nemes szándékát és hűségét derékba 
törni. 1940. június 29-én volt az üdülő első 
felszentelése, Ravasz László püspök úr 
szolgálatával. A felszentelési ige a Zsolt 
121/5 volt. „Az Úr a Te őriződ, ő a te 
árnyékod a te jobb kezed felől.” A Magyar 
Református Konvent kezelésében - 1940-től 
1944-ig - nyári hónapokban diákok számára 
nyújtott lehetőséget gyógyulásra, 
kikapcsolódásra. Ezt követően a háborús 
események már a diákok üdültetését 
meggátolták.  

 2. A hűség és szeretet háza: 1944 őszén 
Gyöngyös alatt 6-8 hétig állt az orosz front. 
A visszavonuló németek az üdülőt 
kisajátították és telefonközpontként 
használták. Ezért lett az ellenfél csapatainak 
fő célpontja is. Rommá lőtték, belseje 
teljesen kiégett, használhatatlanná vált. A 
Magyar Nemzeti Bank egy nagy 
üdülőkomplexumot akart építeni 1946-ban a 
Mátrában, és a Konvent elnökségének 
felajánlották, hogy minden budapesti 
egyházi épületet, amelyet bombasérülés, 
háborús kár ért tökéletesen rendbe hoznak, 
cserébe a romos üdülő eladásáért. 

A konventi elnökségi ülésen felállt 
Enyedy Andor püspök és a következőket 

mondta: „ezt az üdülőt nem adhatjuk el, 
mert ezt az üdülőt a szeretet építette fel. 
Azoknak a gyerekeknek, annak a sok ezer 
diáknak a hűséges szeretete, akik a pénzt 
összeadták. A gyűlölet lerombolta ezt az 
üdülőt, de a szeretetnek kell újra felépítenie. 
Nem adjuk el.”  Ezzel a szóval el is dőlt az 
üdülő sorsa és dr. Kiss József, akkori 
konventi főtanácsos teljes szívvel-lélekkel 
állt az újjáépítés ügye mellé, amelynek 
támogatói között Pap László professzort, a 
teológiai akadémia későbbi igazgatóját is 
meg kell említeni. 

1947. április 20-án megbízzák Berzétei 
László gyöngyösi beosztott lelkészt a 
diáküdülő újjáépítésének ellenőrzésével és a 
munkák felügyeletével. 

1947. június 3-án volt az üdülő második 
felszentelése Ravasz László püspök és a 
Konventi elnökség részvételével. Berzétei 
László megbízást kap az üdülő vezetésére, s 
az addig csak nyáron működő intézmény 
már egész évben fogadja a református 
ifjúságot. (Folytatjuk!)  
                           
                           Budainé Terjék Judit 
                              üdülővezető lelkész

   
Csíky Sándorra emlékezünk 

 
Jó ideje keresem már azt az újságcikket, 

amely gyerekkori emlékeimben élt. Ha nagy 
öröm érte a festőt, pl.: eladott egy képet 
vagy ritka látogató, egy újságíró kereste 
meg, azonnal ment a „cukkerajba”, és 
kaptam két puncs bombát és egy jaffát. 

Ekkor is boldogan mesélte, hogy egy 
riporter kereste meg. 

A városi könyvtártól évek óta értékes 
segítséget kapok munkáimhoz, így nagy 
öröm volt, amikor Lovászné Marika 
tájékoztatott, hogy megvan a keresett 
újságcikk. A Csíky Sándorra való 

emlékezés alkalmából a halála után 
megjelent cikket idézzük, melyet a 
Népújság 1976. szeptember 19-i számában 
olvashattak. (A vele készült riportot a 
következő számban olvashatják, ami az 
egyetlen volt életében.)                   (R.G.) 

Festő fejfájára
„A füredi sírkertben csöndesen, 
szerényen – ahogyan élt és dolgozott – 
eltemették Csíky Sándor Gyula 
festőművészt, a mátrai tájak, erdőségek, 
a palóc népélet tehetséges piktorát. 
Pár éve még lapunk hasábjain beszélt 
szeretett tanítómesteréről, Aba-Novák 
Vilmosról, hányatott életének állomásairól, 
s arról, hogy mennyire szívéhez nőtt az 
erdős, hegyvidéki táj, amelyet hosszú 
esztendőkön át munka- és lakóhelyének 
vallott. A fákat szerette, a kedves hangulatú, 

kristályvizű, kőbordájú patakokat. Gyakran 
és szívesen barangolt fáradásig, 
megörökítve rajzmappájában a jellegzetes 
részleteket, amelyek életre keltek vásznain 
borongó színeivel búsítva, vagy friss 
harmóniákkal vidámítva. Felkereste a vidék 
palóc falvait is, s az öreg házak, 
parasztporták ugyancsak festményeinek 
ihletőivé váltak.  
Termékeny alkotó volt, munkáit szinte az 
állványról vitték el mátrafüredi látogatói, 
számos képe került az óceánon túlra, s így 

nem gyűlhetett össze sohasem egy önálló, 
nagy kiállításra való anyag műveiből. 
Az idei ősz színeit már nem tudta kikeverni 
palettáján, halkan elbúcsúzott, elment 
közülünk, barátai és sok jó ismerőse közül, 
Kihullt kezéből a hűséges ecset, régi társa, 
öreg festőállványa magára maradt az 
elhagyott, kopott kis műteremlakásában, a 
lombjukat hullató mátrai fák alatt….”          
                                       (P.Gy.)

Óvodai hírek

Óvodánkban a nyári felújítási szünetben 
önkormányzati keretből kifestették az aulát, 

a konyhát és a gyermek mosdót. A 
csoportszobában linóleum csere is történt. 

Szülői felajánlásból készülhetett el a 
csoportszobában a nagyméretű galéria, 
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amivel megnőtt a gyerekek játékra 
használható területe. Ezen kívül szintén 
felajánlásból kódos beléptető rendszer lett 
kiépítve a gyerekek biztonsága érdekében. 
Sajnos ezeket a pozitív változásokat kicsit 
beárnyékolta az a körülmény, hogy a nyári 
zárás utáni napokban ellopták az óvoda 
udvarából az ott elhelyezett, és az 
alapítványon keresztül vásárolt pára kaput, 

így a gyerekek sajnos csak néhány napig 
élvezhették a hűsítő permetet. Hasonlóan 
sajnálatos, hogy a nyár folyamán a 
tornaeszközeink tároló helyiségébe 
beköltözött az egér, és szétrágna a 
labdáinkat és egyéb tornaeszközeinket. 

Szeptemberben köszöntöttük Hornyánszki 
János bácsit 100. születésnapja alkalmából. 
Szintén szeptemberi esemény, hogy Ludvíg 

Zoltán körzeti megbízott biciklis délutánt 
szervezett a gyerekeknek a tornateremben, 
ahol kollégája segítségével kerékpár pályát 
építettek, és itt gyakorlatban megismertette 
a gyerekekkel a legfontosabb közlekedési 
szabályokat.  
                                          Erdélyi Éva  
                                     tagóvoda vezető

 
Füred büszkesége a világbajnok Viktor Martin

2013. szeptember 7-én, Miskolcon, a 
fekvenyomó Országos Bajnokságon, az 
ifjúsági keretben III. helyezést ért el. 
Szeptember 16-án, Egerben, a 
Világbajnokságon, súlycsoportjában és 

korosztályában 125 kilós súly kinyomásával 
világbajnok lett Viktor Martin.  

2012 októberében kezdte el ezt a sportot 
és mindössze egy év alatt, 16 évesen 
világbajnoki eredményt ért el szorgos, 

kemény munkával, ami heti 3-4 edzést 
jelent. Jelenleg a Mátra Szakképző Iskola 
10. osztályos tanulója. Gratulálunk!  

                                            
                                            (A szerk.) 

Könyvajánló 
Vág Bernadett Zacc című regénye egy 
valóságos „gangtörténet”. Szürke pesti 
bérház, omló vakolattal, a földszinten a 
házmesterrel, aki másodállásban 
macskaszitter. 
A liftajtón többnyire a „Nem működik” 
felirat díszeleg. A ház lakói mindent tudnak 

egymásról, hiszen a gang köti össze szürke 
és unalmas életüket, ami elöl a még 
szürkébb és még unalmasabb emlékeikbe, 
soha meg nem valósult álmaikba 
menekülnek. A lehetőség, hogy 
boldogabban éljenek nekik is megadatott, de 
nem tanulták meg észrevenni az apró 

örömöket, amik mellett nap mint nap 
elmentek. 

Nélkülözve minden líraiságot, igazi 
korrajz a gang története. 

Rostás Gabi 
 

 
Szeretettel ajánlom a Benei Krónika olvasóinak, hogy minden nap csak két percet szánjanak arra, hogy megszámolják, mi 
minden csodálatos van az életükben.                                                                                                              Vág Bernadett, író 

 
RÖVID HÍREK, INFORMÁCIÓK 

SZEMÉT 
Barna György és Sramkó József az alsó buszmegállóban és 
környékén összegyűjtötték a szemetet – nem első alkalommal -, de 
még egy hónap múltán is ott hevert a szemét egy nagy nejlonon, 
ugyanis sodrony és más nagyobb tárgyak is voltak benne, így nem 
lehetett zsákba tenni. Nincs senki, aki ezt észrevegye és 
intézkedjen?  
VÉLEMÉNY 
Húsz éve rendszeres látogatói vagyunk a Mátrának: családdal, baráti 
társasággal. Mátrafüreden mindig megálltunk, mert nyüzsgő élet 
volt, kígyózó sor állt a palacsintáért, sétáló emberek a parkban, kis 
utcákban. Szomorúan tapasztaljuk, hogy ahol egykor mozgalmas 
élet volt, kihalt lett, üresek az utcák, parkok, hiányoznak az 
emberek, több üzlet bezárt. Jobb sorsra lenne érdemes ez a szép 
hely, mert a természet szépsége adott, amiért még mindig eljönnek a 
turisták, de egy kis odafigyelést, törődést, tisztaságot mindenképpen 
megérdemelne. (Ócsai Szilvia, Cegléd) 
KISVONAT 
A Parádi út lakóinak, vendégeinek életét megkeserítette a 2012 nyár 
végétől bevezetett hangosbemondó üzemeltetése a végállomáson, a 
hosszú hangjelzés a 24-es útnál lévő átjárókban, valamint egy 
nagyon régi gond, a mozdony túráztatása indulásig. Több fórumot 
megjárt az ügy. Kovács László az Egererdő ZRT. vasúti 
üzemvezetője a napokban elmondta, hogy törekednek a jó 
szomszédi kapcsolatra az ott élőkkel, ezért halkították a 
hangosbemondót, és csak a legszükségesebb információkat mondják 
el, a hangjelzés is rövidebb lett az átjárókban és a mozdonyt sem 
járatják indokolatlanul. Köszönjük. Természetesen a lakók is a jó 
szomszédságot szeretnék a kisvasúttal. (Varga István) 

KÖZTERÜLET 
A közterület felügyelet minden héten két alkalommal (kedden és 
csütörtökön) Mátrafüreden van. Észrevételeikkel bátran forduljanak 
Szoó Gyula (0670/866-95-97) és Nyíri László közterület 
felügyelőkhöz. 
EGYÉB SZOLGÁLTATÁSOK A POSTÁN 
PostaNyugdíj Program (egyhavi díj ajándékba), PostaFészek Őr 
(otthonbiztosítás), PostaÉrték Őr (életbiztosítás).  UtasŐr-minden 
kedden 10 % kedvezmény,. Megtakarítás, bonus, kedvezmények! 
Bővebb felvilágosítás a mátrafüredi postán. Többféle üdítők, zöld 
tea, édességek nagy választékban. Elektronikus mobil feltöltés. 
CSONKA VILLA 
A Mátrafüredért Természetvédelmi és Turisztikai Alapítvány 
kezdeményezte Kékestetőn, a magyar állam tulajdonában álló 
Csonka villa jókarbantartási ügyét a Gyöngyösi Járási Építési 
Hivatalnál. A helyszíni szemlére 2013. szeptember 12-én, reggel 9 
órakor került sor. Az Építési Hatóság kötelezheti a tulajdonost – a 
magyar államot –, tegyen eleget a védett épületekre vonatkozó 
jókarbantartási kötelezettségének. 
PIZZALAND  
Húszféle helyben sütött pizzák házhozszállítással a Landor Büféből 
12-22 óráig: 0620/2610-544 
IGAZI TEJ 
Minden hétfőn, szerdán és pénteken termelői, teljes értékű nyers tej, 
tejföl, túró házhoz szállítása. Móczár Imre: 06-30/28-78-645.  
CSÍKY SÁNDORRA EMLÉKEZÜNK 
Október 28-án (hétfő 15 óra) gyertyagyújtással emlékezünk 
legendás festőnkre a mátrafüredi temetőben, melyre szeretettel 
várjuk tisztelőit. 
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